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Technische vragen & opwaarderingen m.b.t. Memo Motie 52a 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
ChristenUnie 1 Opwaarderingsverzoek: Uit het gegeven dat 

het een memo is over de voortgang van de 
motie gaan wij ervan uit dat het college deze 
motie nog niet als afgedaan beschouwd.  
Welke acties zijn er door de gedeputeerde 
uitgezet om, naast het verstrekken van een 
subsidie aan Building Balance, verdere 
invulling te geven aan deze motie en wat is 
hiervan de status? 
 

Building Balance is een landelijk 
transitieprogramma met als doel het gebruik 
van biogrondstoffen in de bouw versneld op 
te schalen. Dit sluit aan bij de doelstellingen 
van het Convenant Duurzame woningbouw 
De subsidie aan Building Balance is nog niet 
verstrekt. Naar verwachting wordt binnen 
een maand de ASV-aanvraag door Building 
Balance ingediend. Verder zal de kans en 
belangstelling voor vezelteelt (gewassen 
voor biobased bouwen) een onderwerp zijn 
voor de gebiedsgerichte aanpak en het 
UPLG. 
 

VVD 2 In hoeverre is het toegestaan als GS te 
besluiten (zonder voorafgaande procedure 
of aanbesteding) een bedrag van 200.000 
euro te geven aan een stichting? 

Subsidieaanvragen worden getoetst aan de 
subsidieverordening, in dit geval de ASV. 
Wanneer de aanvraag binnen de kaders van 
de verordening vallen en dus ook passen 
binnen de inhoudelijke en financiële kaders, 
is geen besluitvorming door GS nodig. De 
opdracht voor Building Balance past goed bij 
de uitvoering van het convenant Duurzame 
Woningbouw en is een onderdeel van de 
GGA.   

 3 In hoeverre vloeit het schenken van 200.000 
euro aan een stichting direct voort uit de 
motie 52a, die het college opdraagt te 
inventariseren of en in welke gebieden in de 
provincie Utrecht de in de motie 
benoemde  aanpak kansrijk is en indien hier 
kansrijke gebieden uit voort komen, de 
mogelijkheden voor de transitie naar het 
verbouwen van gewassen voor biobased 
bouwen uit te werken als onderdeel van de 
gebiedsgerichte aanpak en met boeren in 
gesprek te gaan over de mogelijkheden van 
het verbouwen van gewassen voor biobased 
bouwen? 
 

Zie beantwoording vraag 2. 
 
Het UPLG en de gebiedsprocessen spelen 
een grote rol in de transformatie van het 
landelijk gebied en daarop zal Building 
Balance aanhaken. Door vezelteelt in 'het 
pallet’ op te nemen van de 
gebiedscoördinatoren kan er een groot 
bereik richting de boeren worden 
verwezenlijkt. In het Veenweidegebied lopen 
er al veel initiatieven, ook op vezelteelt waar 
Building Balance bij aan zal haken. De 
plattelandscoaches en andere erfbetreders 
hebben ook een groot bereik en kunnen de 
juiste boeren aan het programma koppelen. 
Op dit moment is er nog geen volledig 
inzicht van alle partijen waar de boeren 
contacten mee hebben of gaan opbouwen 
voor de provincie. Maar dit zal in het eerste 
jaar worden opgebouwd en per partij zal een 
aanpak worden ontwikkeld om vezelteelt als 
rendabele toekomstbestendige teelt bij de 
juiste boeren, op de juiste plekken, te laten 
landen. 
 

GroenLinks 4 Goed om te lezen dat de stichting Building 
Balance ondersteund wordt. Wat nog niet 
duidelijk wordt in deze memo is wat de 
stichting concreet gaat doen/bijdragen in 
onze provincie, graag horen we daar meer 
over. Ook horen wij graag vanaf wanneer en 
op welke manier agrariers hiervan gebruik 
kunnen maken.  

Het plan van Building Balance is tot stand 
gekomen naar aanleiding van een aantal 
gesprekken met de provincie Utrecht, de 
gemeente Utrecht, de Utrechtse 
BouwBoeren, een initiatief in 
Vijfheerenlanden en de Rabobank. Hieruit 
zijn ruim voldoende aanknopingspunten 
naar voren gekomen om een keten ‘van land 
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 naar pand’ te gaan bouwen in 
samenwerking met het landelijk programma 
Building Balance. Het plan bestaat uit 4 
activiteiten die Building Balance zal 
uitvoeren:  
a. Ketenproject. Building Balance zal samen 
met provincie en stakeholders in de 
provincie minimaal 1 keten van land naar 
pand opzetten en ondersteunen, in Utrecht. 
b. Activatie vraag naar biobased materialen. 
Het activeren en ondersteunen van de 
Utrechtse gemeenten, corporaties, 
projectontwikkelaars en bouwbedrijven om 
biobased te gaan bouwen. 
c. Activatie aanbod van vezels. Het 
activeren en ondersteunen van Utrechtse 
boeren om vezelteelt op te nemen in hun 
rotatie of als meerjarig gewas aan te 
planten. 
d. Conditionering. Provincie Utrecht wordt 
meegenomen in het Building Balance 
netwerk dat knelpunten op het thema 
landelijk kan en zal agenderen om daarmee 
de noodzakelijke marktconditionering te 
bewerkstelligen die de transitie 
vereenvoudigd. Daarnaast zullen de 
gemeentelijke en provinciale marktcondities 
direct worden geagendeerd. 
  
Naar verwachting wordt binnen een maand 
de ASV-aanvraag door Building Balance 
ingediend. Na toekenning van de subsidie 
kan het plan van start gaan voor een duur 
van 4 jaar. 
Komende periode ligt de focus op het 
opbouwen van een netwerk van 
stakeholders (boeren, verwerkers, bouwers, 
gemeenten, corporaties, 
projectontwikkelaars, 
verduurzamingpartijen).  
In het Veenweidegebied lopen er al veel 
initiatieven, ook op vezelteelt waar Building 
Balance bij aan zal haken. De 
plattelandscoaches en andere erfbetreders 
hebben ook een groot bereik en kunnen de 
juiste boeren aan het programma koppelen. 
Op dit moment is er nog geen volledig 
inzicht van alle partijen waar de boeren 
contacten mee hebben of gaan opbouwen 
voor de provincie. Maar dit zal in het eerste 
jaar worden opgebouwd en per partij zal een 
aanpak worden ontwikkeld om vezelteelt als 
rendabele toekomstbestendige teelt bij de 
juiste boeren, op de juiste plekken, te laten 
landen. 
 

 


